



中 文 核 心 期 刊
中 国 科 技 核 心 期 刊

ISSN 1673-1506
CODEN: ZHYGEQ

中国海上油气

CHINA OFFSHORE OIL AND GAS



3

中国海洋石油总公司
CHINANATIONAL OFFSHORE OIL CORPORATION

2013 Vol.25

中国海上油气

ZHONGGUO HAISHANG YOUQI

2013年 第25卷 第3期

目 次

· 油气勘探 ·

- 珠江口盆地西江南洼古近系构造演化与沉积特征 代一丁(1)
海上复合射孔与地层测试联作工艺技术研究及应用 王守君 谭忠健 胡小江等(8)
基于地化-测井-地震联合反演的优质烃源岩研究方法及其应用——以涠西南凹陷为例
徐新德 陶倩倩 曾少军等(13)
复杂断块断裂精细刻画新技术及其应用 柏冠军 赵汝敏 杨松岭等(19)
莺歌海盆地 OBC 多分量地震虚反射和鸣震压制及其效果分析 郑红波 阎 贫 金 丹(23)

· 油气田开发 ·

- 海上复杂河流相水驱稠油油田井网优化——以 BZ 油田为例 安桂荣 许家峰 周文胜等(28)
无措施定向井表皮系数为负值原因分析 戴卫华 耿 娜 李金宜等(32)
水驱曲线法在 SEC 上市储量评估中的应用分析 刘宗宾 刘英宪 张 鑫等(35)
不同剪切条件下酚醛树脂冻胶动态成胶研究 史胜龙 王业飞 姜维东等(39)

· 钻采工程 ·

- M 油田高压盐膏层固井技术研究与应用 蒋 凯 罗宇维 史 元等(44)
渤海浅部复杂地层大位移井钻井工艺研究与实践 范白涛 赵少伟 李 凡等(50)
尾管固井短路复杂情况及其补救固井方案 刘春文 沈海超 袁济华等(53)
渤海油田聚合物驱配注工艺及系统的改进与应用 邹明华 刘 敏 王 瑶等(57)

· 海洋工程 ·

- 大型深水平台安全控制保障系统设计与应用前景 洪 肖 孙 钦 张 艺(61)
半潜式平台永久锚泊系统解脱技术及其应用——以流花 11-1 油田“南海挑战”号平台为例
刘义勇 冒家友 原庆东等(64)
张力腿平台系泊系统特性研究 黄 佳 肖龙飞 谢文会等(68)
强台风下导管架平台风载荷数值仿真分析 陈维杰 陈国明 朱本瑞等(73)
基于槽式孔板和旋进漩涡流量计的湿气计量研究 王晓智 耿艳峰 华陈权等(78)
管道内水合物堵塞块移动速度计算模型的建立与分析 姚海元 李清平 程 兵等(83)

· 项目管理 ·

- 我国海洋工程企业国际化的差距表现与改善建议 田明杰 王民锋(86)

· 信息化建设 ·

- M 油田群数字油田建设探索与思考 王宇文 梁嘉华 谢爱华等(89)

· 专家介绍 ·

- 海洋工程专家 洪 肖 (94)

责任编辑:叶秋敏

英文审校:朱起煌 汤锡忠

绘图:靳艳娣

CHINA OFFSHORE OIL AND GAS

Vol. 25 , No. 3 , 2013

CONTENTS

• PETROLEUM EXPLORATION •

- Paleogene tectonic evolution and sedimentation in South Xijiang sag, Pearl River Mouth basin Dai Yiding(1)
An offshore combination technology of composite perforation and formation testing and its application Wang Shoujun Tan Zhongjian Hu Xiaojian et al. (8)
A method to evaluate high-quality source rocks based on geochemistry-logging-seismic joint-inversion and its application:
a case of Weixinan sag in Beibowan basin Xu Xinde Tao Qianqian Zeng Shaojun et al. (13)
A new technique to delicately depict faults in complex faulted blocks and its application Bai Guanjun Zhao Rumin Yang Songling et al. (19)
A method to suppress ghost reflection and reverberation in OBC multicomponent seismic data and its effect analysis in
Yinggehai basin Zheng Hongbo Yan Pin Jin Dan(23)

• OIL AND GAS FIELD DEVELOPMENT •

- Well pattern optimization in offshore water-drive heavy oilfields with complicated fluvial facies An Guirong Xu Jiafeng Zhou Wensheng et al. (28)
Analyzing the causes of negative skin factors in directional wells without stimulation Dai Weihua Geng Na Li Jinyi et al. (32)
Analyzing the application of water drive curve in SEC evaluation of listed reserves Liu Zongbin Liu Yingxian Zhang Xin et al. (35)
A study on dynamic gelation of phenolic resin gel in different shear modes Shi Shenglong Wang Yefei Jiang Weidong et al. (39)

• DRILLING AND PRODUCTION ENGINEERING •

- Research and application of cementing technology for high pressure salt-gypsum layers in M oilfield Jiang Kai Luo Yuwei Shi Yuan et al. (44)
Research and application of ERW drilling technology for shallow complicated formation in Bohai oilfield Fan Baitao Zhao Shaowei Li Fan et al. (50)
Handling of the circulation short circuit during liner cementing Liu Chunwen Shen Haichao Yuan Jihua et al. (53)
Improvement and application of the solution preparation and injection technology and system for polymer flooding in
Bohai oilfield Zou Minghua Liu Min Wang Yao et al. (57)

• OCEAN ENGINEERING •

- Design and application of large deep water platform safeguard system Hong Yi Sun Qin Zhang Yi et al. (61)
The technique and application of the FPS permanent mooring system disconnection:a case of Nanhai Tiaozhan in
Liuhsia 11-1 field Liu Yiyong Mao Jiayou Yuan Qingdong et al. (64)
Research on the mooring characteristics of deep water TLP Huang Jia Xiao Longfei Xie Wenhui et al. (68)
Numerical simulation of wind load on jacket platform under strong typhoon Chen Weijie Chen Guoming Zhu Benrui et al. (73)
Study on the wet gas metering technology based on slotted orifice and vortex precession flow-meter Wang Xiaozhi Geng Yanfeng Hua Chenquan et al. (78)
Calculation model of hydrate plug moving velocity in pipeline and its analysis Yao Haiyuan Li Qingping Cheng Bing et al. (83)

• PROJECT MANAGEMENT •

- The performance gap of China's marine engineering enterprise internationalization and recommendations for improvement Tian Mingjie Wang Minfeng(86)

• INFORMATION CONSTRUCTION •

- Exploration and thinking on digital oilfields' construction for M fields Wang Yuwen Liang Jiahua Xie Aihua et al. (89)

• PERSONAGE •

- Ocean engineering expert Hong Yi (94)